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Uddannelses- og Forskningsudvalget 
Folketinget 
Christiansborg 
1240 København K 

I brev af 23. april 2014 har udvalget efter ønske fra Rosa Lund (EL) stillet mig føl-

gende spørgsmål: 

 

Spørgsmål nr. 107 (Alm. del) 

 

Vil ministeren oplyse, hvorfor studenterrådgivningen i Esbjerg er lukket og flyttet 

til Kolding? 

 

 

Svar 

 

Studenterrådgivningen har i de senere år gennemført en række tiltag, der skal for-

bedre kvaliteten af den ydede rådgivning. Det har været vurderingen, at en række 

afdelinger dels har været for små til at kunne opretholde et forsvarligt fagligt miljø, 

dels har været for sårbare, fx i forhold til en naturlig personaleomsætning.   

 

Endelig har det været Studenterrådgivningens synspunkt, at der i forbindelse med 

de små afdelinger eller satellitter bliver brugt uforholdsmæssig meget tid på fx 

transport mellem enheder, som i stedet kunne anvendes til personlige samtaler 

med de studerende. 

 

Initiativerne har ført til en konsolidering af rådgivningssteder. Således er Studen-

terrådgivningen i Region Hovedstaden nu samlet ét sted mod før 4. I Syd- og Søn-

derjylland er satellitterne i Haderslev og Sønderborg med én ugentlig konsultati-

onstid blevet opgivet i forbindelse med stillingsledighed. 

 

Da Studenterrådgivningens afdeling i Esbjerg ligeledes er meget lille med i dag kun 

to ansatte, har Studenterrådgivningens direktør orienteret mig om, at det ud fra et 

fagligt synspunkt ikke er hensigtsmæssigt at opretholde afdelingen.  

 

Det har været Studenterrådgivningens faglige vurdering, at man ved at nedlægge 

afdelingen i Esbjerg kan samle en større gruppe rådgivere og behandlere i Kolding 

og Odense og dermed give hele Syd- og Sønderjylland en bedre rådgivning, end det 

ellers ville have været muligt. Den rådgivende bestyrelse har været enig i den vur-

dering. 
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Sofie Carsten Nielsen 


